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Aan de statengriffie Drenthe 
t.a.v. B. de Leeuw 
  
  
Hierbij stuur ik u een afschrift van de brief die wij heden aan de Minister VROM hebben gestuurd inzake de overmaat aan 
initiatieven voor afvalverbrandingsinstallaties. 
Wij vragen de aandacht en steun van de statenfracties daarvoor en sturen dit mede met het oog op de agenda voor de 
Commissie Omgevingsbeleid van 13 juni a.s. 
  
  
  
Met vriendelijke groet, 
  
  
R. Hoekstra 
Directeur Milieufederatie Drenthe 
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Persoonlijk te overhandigen 
 

 
Aan de Minister van Volkshuisvesting, 

Ruimtelijke Ordening en Milieubeheer, 

dr. Jacqueline Cramer  

Hoofdgebouw VROM 

Postbus 20951 

2500 EZ  DEN HAAG 

 
 
 
 
 
Betreft: Assen, 6 juni 2007 
Dreigend overschot aan verbrandingscapaciteit 
 
 
 
Geachte mevrouw Cramer, 
 
 
De Milieufederatie Drenthe wil via deze brief haar zorg uiten over de overmaat aan 
initiatieven voor het oprichten van afvalverbranders en het ontbreken van duidelijke 
(middel-)lange termijndoelen op het gebied van afvalpreventie en hergebruik voor 
de periode na 2012. 
Wij vragen u heldere beleidsdoelen te formuleren op het gebied van preventie en 
hergebruik, die verder strekken dan de komende 5 jaar. Daarnaast vragen wij u om 
op korte termijn  stappen te nemen die voorkomen dat lange termijn 
aanvoercontracten voor de AVI’s verdergaande resultaten op het gebied van 
preventie en hergebruik gaan frustreren. In onze ogen dient de (Noord-)Nederlandse 
afvalverbrandingscapaciteit veel meer op de lange termijndoelen, op het gebied van 
preventie en hergebruik te worden afgestemd . 
 
Achtergrond: 
De plannen voor het oprichten van nieuwe afvalverbrandingsinstallaties in Noord-
Nederland zijn op dit moment onderwerp van discussie. De capaciteit van de huidige 
GAVI-installatie van Essent in Wijster is -ten tijde van de oprichting- gebaseerd op het 
regionale afvalaanbod, met in achtneming van de doelstellingen op het gebied van 
preventie en hergebruik. 
 
In Noord-Nederland bestaan op dit moment initiatieven voor 4 grote afvalverbranders of 
uitbreiding daarvan. In Wijster loopt de vergunningaanvraag voor een uitbreiding van het 
aantal ovens (extra verbrandingscapaciteit t.o.v. de huidige situatie van 0,4 MT).  
In Harlingen heeft de Omrin het voornemen om een centrale op te richten met een 
capaciteit van 0,22 Mt. In Delfzijl is een vergunningaanvraag ingediend door BKB voor 
een centrale van ruim 0,25 MT. 
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Daarnaast zijn er mogelijk nog plannen voor een afvalverbrander op het Europark in 
Coevorden terwijl op het aangrenzende Duitse deel van hetzelfde terrein een AVI wordt 
gebouwd voor 0,2 MT.  
 
Het afval-‘overschot’ in Noord-Nederland bedraagt op dit moment 0,6 MT. Deze 
hoeveelheid zal niet toenemen in de toekomst. De totale geplande extra regionale 
capaciteit bedraagt 0,8 à 1 Mt. Wij constateren dat deze situatie dreigt te leiden tot een 
overcapaciteit van afvalverbranding in Noord-Nederland.  
 
Op nationale schaal zien wij eenzelfde tendens. Op grond van de huidige plannen groeit 
de nationale AVI-capaciteit van iets minder dan 6  miljoen ton nu, naar tot 8 à 9 miljoen 
ton over een paar jaar. Dit sluit aan bij de geprognosticeerde nationale afvalrestproductie 
in de komende periode (2007-2012). Deze capaciteit is voor de komende jaren te 
motiveren op basis van het huidige aanbod, maar in het geheel niet afgestemd op de 
(gewenste) toekomstige afvalproductie. Wij maken ons grote zorgen over de situatie die 
daardoor kan ontstaan. Een groot deel van de beoogde AVI-capaciteit wordt namelijk 
gedekt door lange termijn aanvoercontracten. Daarmee lopen wij het risico dat 
verdergaand beleid ten behoeve van  preventie en hergebruik in ernstige mate wordt 
belemmerd (de ovens moeten immers vol…),  terwijl het overheidsstreven, ook uit 
energetische/klimaat overwegingen, primair gericht moet zijn op een verdere vermindering 
van het afvalaanbod.  
 
Ook in Duitsland dreigt al na 2009 een overschot aan verbrandingscapaciteit te ontstaan. 
Daarmee dreigt in onze regio een sterke concurrentiestrijd om afvalstromen los te barsten, 
waarbij de recente prijsdaling bij HVC in Alkmaar mogelijk een eerste stap in was. 
De (internationale) concurrentie tussen de afvalovens zal ook kunnen gaan leiden tot 
verdergaand gesleep met afval en een druk tot prijsverlaging die in het algemeen geen 
positieve gevolgen heeft voor de milieu en energieprestaties van de AVI’s.  Ook dat 
vinden wij vanuit milieuoogpunt geen gewenste situatie. 
 
Met verschillende partners uit het veld zien we dat er geen overheidsbeleid is, dan wel  
scenario’s zijn ontwikkeld, voor verdergaande preventie en hergebruik na 2012.  
Het geprognosticeerde afvalaanbod van 9 MT lijkt daarmee een eindstreven van de 
overheid. In onze ogen zijn de mogelijkheden voor preventie/hergebruik echter zeker niet 
uitgeput. Duidelijk is dat er ook in de toekomst een prijsprikkel dient te zijn om 
verdergaande inspanningen op het gebied van preventie en hergebruik te bevorderen. 
Ook de markt zelf vraagt om duidelijke lange termijn doelen, die voorkomen dat men 
elkaar ‘kapot’ moet concurreren. Er zullen mogelijk ovens gaan sluiten de komende 
decennia, waarvoor nieuwe ovens capaciteit opvangen. Er is echter geen zicht op welke 
ovens gaan sluiten en het tijdpad dat daarbij wordt doorlopen. Er is ook (nog) geen 
afbouwscenario voor bestaande AVI’s, de markt moet zijn werk doen, luidt het credo.  
 
Dit geheel overziend vraagt in onze ogen om een duidelijke ingreep van de Minister van 
VROM, die het belang van preventie en hergebruik hoog in haar vaandel heeft staan. 
 
Wij vragen u daarom: 
- een helder beleid en doelstellingen te formuleren, gericht op verdergaande    
  preventie en hergebruik voor de periode na 2012; 
- de som van alle bestaande en nieuwe AVI-initiatieven aan deze doelstellingen te  
  toetsen en te voorkomen dat de nationale en regionale AVI-capaciteit verdergaand  
  beleid op het gebied van preventie en hergebruik in de weg gaat staan; 
- te blokkeren dat er lange termijn afvalcontracten worden afgesloten, die tot  
  gevolg hebben dat gemeenten en/of bedrijven voor lange termijn gebonden zijn    
  aan een bepaalde hoeveelheid aanvoer, waardoor preventie en  
  hergebruikinspanningen worden gefrustreerd; 
- op nationaal en regionaal niveau te komen tot meer sturing en afstemming, zodat  
  een meer gemeenschappelijk beleid ontstaat in deze, overbodig gesleep wordt  
  voorkomen en de markt gestimuleerd wordt tot het bouwen en aanpassen van  
  installaties op basis van de beste energie- en milieuprestaties. 
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Wij doen dit appèl in eerste instantie op u als eerste verantwoordelijke voor het nationale 
afvalbeleid, maar zenden dit eveneens uit naar de provincies en VNG, aangezien hier in 
onze ogen sprake moet zijn van een gedeelde zorg en verantwoordelijkheid. 
 
 
Tot een nadere toelichting zijn wij altijd bereid. 
 
 
Hoogachtend, 
 
 
 
R. Hoekstra 
Directeur Milieufederatie Drenthe 
 
 
c.c.  
Tweede Kamer, IPO, Provincie Drenthe, VNG 
 
 


